

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 921b07

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE committee condemns abuse of defamation laws to silence media in Azerbaijan

Strasbourg, 13.12.2007 – Azerbaijan's abuse of defamation laws to put pressure on journalists in Azerbaijan has been condemned by the Committee on Legal Affairs and Human Rights of the Council of Europe Parliamentary Assembly (PACE) in a declaration adopted today.

The committee protested in particular at the imprisonment of the journalists Ilgar Nasibov and Eynulla Fatullayev earlier this year.

Azerbaijan has been repeatedly asked to decriminalise defamation and – in line with a strong Assembly recommendation to all member states – to abolish prison sentences for defamation without delay.

Abuse of defamation laws can lead to "real media self-censorship and causes progressive shrinkage of democratic debate", the committee said.

[Full text of declaration](#)

Une commission de l'APCE dénonce le recours abusif aux lois relatives à la diffamation pour réduire les médias au silence en Azerbaïdjan

Strasbourg, 13.12.2007 – La Commission des questions juridiques et des droits de l'homme de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) dénonce dans une déclaration adoptée aujourd'hui le recours abusif de l'Azerbaïdjan aux lois relatives à la diffamation pour faire pression sur les journalistes de ce pays.

La commission s'élève en particulier contre l'incarcération des journalistes Ilgar Nasibov et Eynulla Fatullayev.

L'Azerbaïdjan a été invité à plusieurs reprises à dépénaliser la diffamation et – conformément à une ferme recommandation de l'Assemblée à tous les Etats membres – à abolir sans attendre les peines d'emprisonnement pour diffamation.

Pour la commission, le recours abusif aux lois relatives à la diffamation peut conduire à « une véritable autocensure de la part des médias et réduire à une peau de chagrin le débat démocratique ».

[Texte intégral de la déclaration](#)

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: René van der Linden (Netherlands, EPP/CD); Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: SOC (Socialist Group); EPP/CD (Group of the European People's Party); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); EDG (European Democratic Group); UEL (Group of the Unified European Left).